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Protokół Nr XXVI/2016  
z sesji Rady Miasta Ostrołęki  

z dnia 24 maja 2016 roku 
 
 
Sesja odbyła się w dniu 24 maja 2016 roku o godz. 10.00 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta 
Ostrołęki, przy Placu Józefa Bema 1 (sala nr 9, parter). Lista obecności stanowi załącznik                   
do niniejszego protokołu.  
Radni nieobecni na XXVI sesji Rady Miasta: Dariusz Maciak, Jan Rzewnicki, Wiesław 
Szczubełek, Wojciech Zarzycki. 
 
Na sesji w dniu 24 maja 2016 roku podjęto następujące uchwały: 
 
Uchwała nr 177/XXVI/2016 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 24 maja 2016 roku w sprawie 
odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

Uchwała nr 178/XXVI/2016 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 24 maja 2016 roku w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
„Wilcza 2” w Ostrołęce, 

Uchwała nr 179/XXVI/2016 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 24 maja 2016 roku w sprawie 
wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie miasta Ostrołęki, 

Uchwała nr 180/XXVI/2016 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 24 maja 2016 roku zmieniająca 
uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji dotyczących 
podatków  od nieruchomości, rolnego i leśnego, 

Uchwała nr 181/XXVI/2016 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 24 maja 2016 roku zmieniająca 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2026, 

Uchwała nr 182/XXVI/2016 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 24 maja 2016 roku w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski - otworzył XXVI sesję Rady Miasta 
Ostrołęki. Przywitał Prezydenta Miasta Ostrołęki Janusza Kotowskiego, Wiceprezydentów, 
Dyrektorów Komórek Organizacyjnych Urzędu Miasta i Miejskich Jednostek Organizacyjnych 
a także przedstawicieli mediów. Przywitał również radnych Rady Miasta, przedstawiciela Rady 
Seniorów, przewodniczących samorządów osiedlowych. Na podstawie listy obecności 
stwierdził, że obecnych jest 18 radnych. Obrady są prawomocne. 
 
2. Wybór sekretarza obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski - zgłosił na sekretarza zgodnie z listą 
obecności radnego Macieja Kleczkowskiego.  
Radny wyraził zgodę. 
Głosowanie: 
Za – 16 
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Przeciw – 0 
Wstrzymujących – 0 
Sekretarzem obrad został wybrany radny Maciej Kleczkowski.  
Radny Ryszard Żukowski – powiedział: „Panowie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, 
Wysoka Rado, Szanowni Państwo dane nam było przebywać w dniach 30 kwietnia i 1 maja na 
naszej byłej polskiej ziemi w Wilnie wśród Polaków za przyczyną pana prezydenta Janusza 
Kotowskiego, który sfinansował ten wyjazd. Mogli wyjechać radni, radni osiedli i pracownicy 
naszych urzędów a także młodzież. Chcieliśmy bardzo serdecznie za to podziękować panu 
prezydentowi przede wszystkim a także organizatorowi tej naszej niezwykłej wyprawy 
przewodniczącemu Henrykowi Gut, który podjął si ę organizacji. Wyjazd ten był niezwykły, 
myślę, ze wszyscy uczestnicy byli bardzo zadowoleni, także i młodzież. Polacy, którzy nam 
zaprezentowali występ zespołu „Wilenka”, zespół liczy 170 osób był niezwykły, trwało to 4 
godziny. Bardzo serdecznie dziękujemy, myślę, że będziemy mogli w przyszłości  gościć może 
ich przedstawicieli i za to serdecznie dziękujemy a oni uczyli nas i uczą niezwykłej miłości do 
ojczyzny i patriotyzmu. Dali nam wyraz swojej polskości.” 
Radny Edward Górecki – powiedział: „…po uroczystej sesji 12 maja odbył się turniej 
siatkowy mężczyzn a nagrody zostały zakupione za nasze cegiełki, które zbieraliśmy po którejś 
tam sesji. Puchar zdobył Zespół Sympatyków Piłki Siatkowej z Elektrowni. Zespoły oraz 
najlepsi siatkarze z zespołów otrzymali również nagrody. Cukierki pochodzą właśnie od 
organizatorów turnieju, żeby osłodzić dzisiejsze posiedzenie. Smacznego.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – powiedział: „…chciałbym pogratulować 
drużynie samorządowców naszego miasta w piłce siatkowej w (?) odbyły się Mistrzostwa 
Polski, tamta drużyna pod wodzą menagera Piotra Liżewskiego zajęła III miejsce w Polsce to 
świadczy o sile i sportu i naszego miasta. Pan prezydent tu słusznie podpowiada, dobrze, że 
Straż Miejska nie została zlikwidowana, bo nie byłoby być może tych wyników. Gratulujemy.” 
Przewodniczący poinformował o autopoprawkach prezydenta Miasta do pkt. 9 i 10. 
Zaproponował, aby dyskusja odbyła się łącznie w punktach 9 i 10 a głosowanie zostanie 
przeprowadzone oddzielnie. Przewodniczący poddał pod głosowanie przeprowadzenie łącznej 
dyskusji w punkcie 9 i 10. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących – 0 
 
3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 

Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski przedstawił porządek posiedzenia.                   
Zapytał o uwagi do porządku. Uwag nie było. 
 
4. Przyjęcie protokołu XXIV sesji Rady Miasta Ostrołęki. 

Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski zapytał radnych o uwagi do protokołu. 
Uwag nie było. Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miasta 
Ostrołęki. 
Głosowanie: 
Za – 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących – 1 
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1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. 
Protokół został przyjęty. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie odstąpienia od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 
Radny Michał Skowroński – powiedział: „…firma (?) wystąpiła z inicjatywą, żeby na 10 lat 
wydzierżawić ten teren, który obecnie wynajmują. Jest to związane z tym, że firma chce jakby 
inwestować w ten teren. Chciałaby pozyskać środki unijne, dlatego potrzebuje umowy. 
Zwracają się z prośbą do rady, aby na 10 lat bez przetargu ten teren wydzierżawić.                                    
Jest to możliwe. Rada może wyrazić na to zgodę, stawki będą standardowe. Natomiast bez jakiś 
ulg będą też (?). Komisja w wyniku rozpatrzenia Rady Miasta w sprawie projektu uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy wnioskuje głosami 5 za, przeciwnych ani wstrzymujących się nie było o 
przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały bez poprawek.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów 
w dyskusji nie było. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta 
Ostrołęki w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Wilcza 
2” w Ostrołęce, 

Radny Michał Skowroński – powiedział: „…teren zaplanowany do objęcia ustaleniami planu 
zagospodarowania przestrzennego z rejonu Wilcza zajmujący powierzchnię około 1000 m2 

stanowi własność miasta Ostrołęki. Celem sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego jest zmiana przeznaczenia terenu polegająca na wprowadzeniu usług oraz (?) 
ich profilu (?) funkcji mieszkaniowej. Pomysłem zagospodarowania terenu jest to, że na tą 
działkę są zainteresowani kupcy, którzy chcą tą działkę od miasta odkupić. I jakby rozsądne 
jest by przed sprzedażą przekształcić tą działkę, dzięki czemu zyska ona większą wartość                             
a miasto zyska większe pieniądze za sprzedaż. Komisja Gospodarki Komunalnej                                     
i Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska w wyniku zgłoszenia projektu uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu „Wilcza 2” w Ostrołęce wnioskuje 5 głosami za, 
przeciwnych ani wstrzymujących nie było o przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały bez 
poprawek.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Adam Kurpiewski – powiedział: „…będąc na komisji technicznej dopytywałem o ta 
uchwałę, jestem bardzo zadowolony z trybu postępowania urzędników Urzędu Miasta i pana 
prezydenta w tej kwestii, że te zmiany przeprowadza się przed sprzedażą, dzięki czemu wpływy 
do miasta będą wyższe. Mam jeszcze pytanie uzupełniające czy tutaj nie będzie żadnych uwag, 
co do przeznaczenia tego terenu przez dotychczasowych sąsiadów i mieszkańców ulicy 
Wilczej. A tak bardzo jestem wdzięczny i myślę, że będziemy dalej kontynuowali ta zasadę, 
żeby zwiększać dochody miasta.” 
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski – powiedział: „…zwykłą procedurą jest to, że 
po decyzji Wysokiej Rady o przystąpieniu do zmian. W planie są procedury ustawowe 
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wyłożenia różne, które są też czasem można składać różne uwagi, zarzuty i protesty i potem                   
w trybie też uregulowanym prawnie rozpatrujemy te zarzuty, protesty i także taka możliwość 
istnieje, sąsiedzi, właściciele, jeśli gdzie indziej oczywiście właściciel prywatny występuje                       
o zmianę to do planowania przestrzennego wnosić można. My, jako samorząd mamy 
obowiązek te uwagi, zarzuty, protesty rozpatrzyć w odpowiednim trybie.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu „Wilcza 2” w Ostrołęce. 
Głosowanie:  
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wprowadzenia 

opłaty prolongacyjnej na terenie miasta Ostrołęki, 
Radna Ewa Żebrowska-Rosak – powiedziała: „…podjęcie przedmiotowej uchwały jest 
konieczne z uwagi na zmianę sposobu naliczania opłaty prolongacyjnej na terenie miasta 
Ostrołęki. Obecny na posiedzeniu pan skarbnik – Mariusz Plewko przedstawił zmiany, omówił 
dokładnie materiał, dlatego nie było pytań, radni nie wnieśli uwag. Komisja Budżetu i Finansów 
w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wprowadzenia 
opłaty prolongacyjnej na terenie miasta Ostrołęki w2nioskuje głosami 4 za, głosów 
przeciwnych ani wstrzymujących się nie było o przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały 
bez poprawek.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tym punkcie.                   
Głosów w dyskusji nie było. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie miasta Ostrołęki. 
Głosowanie:  
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę                         

w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji dot yczących 
podatków od nieruchomości, rolnego i leśnego, 

Radna Ewa Żebrowska-Rosak – powiedziała: „…ten materiał to taka drobna, porządkująca 
zmiana a dotyczy wskazania aktualnych numerów pokojów, w których podatnicy będą załatwić 
swoje sprawy. Dotychczas w formularzach były wskazane numery pokoi. W związku z tym, że 
zmieniły się w ostatnim czasie to konieczne jest podanie aktualnych, nowych. Członkowie 
komisji nie wnosili uwag. Komisja Budżetu i Finansów w wyniku rozpatrzenia projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzorów 
formularzy informacji i deklaracji dotyczących podatków od nieruchomości, rolnego i leśnego 
wnioskuje 4 głosami za, przeciwnych ani wstrzymujących się nie było o przyjęcie 
przedmiotowego projektu uchwały bez poprawek.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów 
w dyskusji nie było. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta 
Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy informacji                                    
i deklaracji dotyczących podatków od nieruchomości, rolnego i leśnego.   



Strona 5 z 15 

Protokół XXVI sesji Rady Miasta Ostrołęki  

z dnia 24 maja 2016 r. 

 

Głosowanie:  
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę                       

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2026 oraz  
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2016 r., 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski przypomniał, że dyskusja w tych punktach 
jest łączna. 
Radna Ewa Żebrowska-Rosak – powiedziała: „…podczas komisji Budżetu i Finansów 
również wspólnie dyskutowano w tych dwóch punktach. Zastępca skarbnika miasta pan 
Mariusz Plewko omówił zaplanowane zmiany. Nie są to duże zmiany stąd też radni nie wnosili 
uwag i nie było dyskusji przy tym materiale. Do punktu 9 Komisja Budżetu i Finansów                           
w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę                              
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2026 wnioskuje głosami 4 za, 
przeciwnych ani wstrzymujących się nie było o przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały 
bez poprawek. Do punktu 10 Komisja Budżetu i Finansów w wyniku rozpatrzenia projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 r. wnioskuje 
głosami 4 za, przeciwnych ani wstrzymujących się nie było o przyjęcie przedmiotowego 
projektu uchwały bez poprawek.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski otworzył dyskusję w tych dwóch punktach. 
Radny Łukasz Kulik  – powiedział: „…mam takie pytanie, ponieważ razem z tą uchwałą 
otrzymaliśmy pismo z RIO w Warszawie i tam jest taki zapis, który mówi, że skutki obniżenia 
górnych stawek podatkowych wyniosły 12 mln zł. Czy to znaczy, że wskutek obniżenia 
górnych stawek zwiększył się dochód budżetu miasta?” 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział: „…to pytanie jest bardziej do mnie.                      
Ściśle to znaczy, że tyle zostawiliśmy w kieszeniach przedsiębiorców i podatników.                                
Jak na pewno państwo wiecie podatki lokalne ustala się w pewnych granicach, w pewnych 
widełkach górnych i dolnych. RIO oblicza ile jest różnicy, gdy chodzi o wpływy między tym, 
jakie stawki obowiązują a tym, jakie mogłyby być górne granice. To się da po prostu obliczyć. 
Oczywiście w pewnym sensie można powiedzieć, że to dla miasta jakaś strata, ale oczywistą 
jest rzeczą i sprawdzoną, że śrubowanie podatków w ostateczności wcale się często 
samorządom czy innym podmiotom nie opłaca. To jest różnica między możliwą granicą 
ustalenia podatków a obowiązującymi stawkami. Podkreślam tak nieraz przedsiębiorcy mówią, 
że tyle mniej więcej w kieszeniach zostaje naszych podatników.” 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział: „…ja mam pytanie odnośnie Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego i zmiany planu wydatków o 196 tys. Czym to jest spowodowane?                                    
I chcę zapytać o dzisiejszą autopoprawkę zwiększająca plan dotacji celowej o kwotę 2 mln 681 
tys. w zakresie wychowania przedszkolnego w2016 roku. Czy ta dotacja jest spowodowana 
cofniętą reformą 6-latków? I ile, jeżeli już wiadomo trzeba będzie dołożyć z budżetu miasta do 
przedszkoli?” 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział: „Pierwsze pytanie … to jest zespół różnych 
placówek i w planie ogólnym wiadomo, że przyporządkowuje się środki zarówno w planie 
ogólnym dla całej placówki, natomiast w sensie szczegółowym wiadomo, że z czasem widać, 
jaki był nabór czy i ile dzieci chodzi do szkoły przysposobienia zawodowego, jaka grupa chodzi 
do tych najmłodszych klas i to są przesunięcia wewnętrzne. Czyli budżet całościowy zostaje 
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natomiast przesunięcia już dyrekcja często przedstawia nam gdzie będzie środków brakowało 
a gdzie ewentualnie parę groszy zostaje, żeby w całości można było sfinansować działalność 
ośrodka. Często takie przesunięcia dzieją się właśnie tam gdzie w zespole czy tutaj                                     
w specjalnym ośrodku kilka jednostek można powiedzieć funkcjonuje. Zespół ma taką 
specyfikę, czyli zasadniczo rzecz biorąc to o taką rzecz chodzi. Natomiast, gdy chodzi o sprawy 
przedszkolne proszę państwa to jest rzecz nie ściśle związana z reformami. Jak państwo dobrze 
wiecie od wielu, wielu lat miasto czy w ogóle gminy dopłacają z własnych środków do oświaty. 
Jest to bardzo szlachetny cel. Ja przy tej okazji raz jeszcze bardzo wyrażę swoją wdzięczność 
wobec wysokiej rady, bo nigdy z tym problemów nie ma, chociaż oczywiście przez                                    
to zmniejszają się środki na różne cele inwestycyjne a tam by się też przydało. Gdy chodzi o te 
zmiany to ja bym poprosił o wsparcie panią skarbnik ewentualnie pana dyrektora wydziału 
oświaty Mirosława Rosaka, bo mam wrażenie, że wiem, o co chodzi, ale nie chciałbym jakiś 
nieścisłości podać.” 
Skarbnik Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała: „Szanowni państwo ja tylko dodam, że 
jeżeli chodzi o specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy to się nic nie zmienia, po prostu 
przesuwamy, stawki pozostają w tej jednostce. To są tylko zmiany pomiędzy poszczególnymi 
działami. Natomiast otrzymaliśmy kwotę 2 mln 715 tys. na wychowanie przedszkolne, czyli na 
przedszkola. Środki te przeznaczamy głównie na wynagrodzenia. Oczywiście my 
zainwestowaliśmy swoje własne środki w projekcie budżetu na 2016 rok.                                 
Przedszkola kilkanaście milionów kosztuje budżet miasta i oczywiście te środki na ten moment 
pozostają w dziale oświata, ale na chwilę obecna nie przekazujemy na wynagrodzenia.                         
Jeżeli będzie brakowało na koniec roku a zazwyczaj tak się dzieje jak państwo wiecie, bo budżet 
jest ustalony na podstawie do końca października, więc wówczas te pieniądze przedszkola 
oczywiście otrzymają. To jest specjalnie dla nich ta dotacja. N ten moment nie brakuje środków 
na wynagrodzenia w jednostkach przedszkolnych, jeżeli będzie taka potrzeba i będą takie 
zgłoszenia i my ślę, że jeżeli będą to w miesiącu grudniu to oczywiście uzupełnimy                                      
i przedstawimy państwu na sesji.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na 
lata 2016 – 2026 wraz z autopoprawką, 
Głosowanie:  
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących – 0 
Uchwała została podjęta. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 r. wraz z autopoprawka, 
Głosowanie:  
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
11. Rozpatrzenie informacji z realizacji uchwały Nr 303/XXVIII/2012 Rady Miasta 

Ostrołęki z dnia 28 czerwca 2012 roku w sprawie podjęcia działań zmierzających do 
poprawy warunków życia rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie miasta 
Ostrołęki w 2015 roku, 

Radny Tadeusz Giers – powiedział: „…Komisja Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej                        
w dniu 17 maja rozpatrzyła informację z realizacji uchwały Nr 303/XXVIII/2012 Rady Miasta 
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Ostrołęki z dnia 28 czerwca 2012 roku w sprawie podjęcia działań zmierzających do poprawy 
warunków życia rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie miasta Ostrołęki w 2015 roku, 
realizacja poprawy warunków tych rodzin przede wszystkim skłaniała się do tego, żeby ta 
udzielana pomoc finansowa sprowadzała się do tego, że rodziny i dzieci tych rodzin mogły 
korzystać ze wsparcia, jakim jest udział w zajęciach artystycznych realizowanych przy OCK, 
bilety do kina, wstęp na pływalnię miejską, pobyt w żłobku miejskim, korzystanie z przejazdów 
komunikacji miejskiej. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotową informację w składzie 
czteroosobowym.” 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział: „…brakuje mi tutaj tak szczerze mówiąc wyliczeń 
finansowych. Ile tak naprawdę miasto kosztowało wprowadzenie tych zniżek i karty wielkiej 
rodziny? Tu do poszczególnych punktów każdej uchwały mamy odniesienia na przykład przy 
odbiorze nieczystości wyszła jakaś kwota dotacji, którą musieliśmy uzupełnić, ale nie wiemy 
jak to wygląda w MZK, w OCK i w tych innych siedmiu punktach, w których rodziny mają 
zniżkę. Jeżeli mogę to proszę o wyszczególnienie i o łączną kwotę ile nas kosztowało 
wprowadzenie w 2015 roku Kraty Wielkiej Rodziny? I drugie pytanie. Czy w związku                              
z programem 500 + są przewidywane jakieś zmiany odnośnie tych Kart Wielkiej Rodziny?                      
Czy rozwijamy ten program, czy wycofujemy się z tego programu, czy cokolwiek będzie się 
działo?” 
Wiceprezydent Grzegorz Płocha – powiedział: „…odpowiadając na pierwsze pytanie no to 
kwota, jaką wydał samorząd w ubiegłym roku na wsparcie dużych rodzin nie przekracza 150 
tys. zł. Nie wiem czy pani dyrektor Iwona Suska ma konkretna kwotę to za chwilę poproszę, 
aby podała, natomiast w przyszłości możemy panu radnemu przygotować informacje, 
zestawienia na poszczególne jednostki, natomiast, jeżeli chodzi o program 500 + to jedno                             
i drugie się nie wyklucza, więc nie widzę potrzeby korygowania oferty samorządu w stosunku 
do programu Rodzina 500 +.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski zapytał radnego Adam Kurpiewskiego czy 
taka odpowiedź jest wystarczająca. 
Radny Adam Kurpiewski podziękował za odpowiedź i poprosił o zestawienie siedmiu 
jednostek miejskich, które udzieliły wsparcia. 
Dyrektor SSM Iwona Suska – powiedziała: „…te informacje i dane wszystkie są zawarte                      
w materiałach. Proszę spojrzeć na stronie trzeciej na realizację ulg wynikających z Karty 
Wielkiej Rodziny. Od stycznia do 31 grudnia 2015 roku z budżetu miasta Ostrołęki 
wydatkowano kwotę 133 670,20 zł. w tym w OCK zrefundowano koszty w kwocie 44 170,00zł. 
to wszystko jest w informacji, którą państwo otrzymali. Bardzo mi przykro, jeżeli nie ma.                    
Cały materiał był, przekazany. Nie wiem jak to się stało, że państwo nie macie strony.                          
Jeśli chodzi o OCK to powyżej 44 tys., w parku wodnym kwota 42 726,50zł, w Miejskim 
Zarządzie Obiektów Sportowych i Turystycznych i Infrastruktury Technicznej w Ostrołęce                        
w kwocie 130 zł., jeśli chodzi o żłobek miejski 5 tys., jeśli chodzi o MZK to jest problem, bo 
jest to  nie do oszacowania. W dni świąteczne, w soboty i w niedziele osoba ma prawo korzystać 
tylko jest to trudne do obliczenia, dlatego, że kierowcy nie mają prawo obowiązku sprawdzać 
na przykład osób, które posiadają Kartę Wielkiej Rodziny, żeby to policzyć ktoś musiałby 
jeździć wszystkimi liniami i sprawdzać. Jeśli chodzi o wyprawki szkolne to dla 36 dzieci                          
w rodzinach spokrewnionych (?) na kwotę 7 200zł., i za dopłaty do gospodarowania odpadami 
komunalnymi dla 1257 osób w kwocie 34 506 zł. W porównaniu z rokiem poprzednim                              
w niektórych przypadkach te kwoty wzrosły a w niektórych zmalały.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski ogłosił przerwę w celu uzupełnienia 
informacji z realizacji uchwały Nr 303/XXVIII/2012 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 czerwca 
2012 roku w sprawie podjęcia działań zmierzających do poprawy warunków życia rodzin 
wielodzietnych zamieszkałych na terenie miasta Ostrołęki w 2015 roku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski wznowił obrady po przerwie. Na sali 
obecnych jest 12 radnych. 
Wiceprezydent Grzegorz Płocha – powiedział: „…szanowni państwo przepraszam za ten 
dyskomfort. Cieszę się, że dokument był w całości. Tak jak pan przewodniczący stwierdził 
czasami wkrada się taki chochlik uniemożliwi pewne procedowanie, ale już się wszystko 
wyjaśniło.” 
Radny Ryszard Żukowski – powiedział: „…chciałem wyrazić zadowolenie z tego programu, 
który w poprzedniej kadencji został wprowadzony, chodzi o Kartę Wielkiej Rodziny w naszym 
mieście. Dziękuję przede wszystkim panu prezydentowi Januszowi Kotowskiemu za 
zaangażowanie prezydenta Grzegorza Płochy, który był promotorem i jakby liderem tej Karty 
Rodziny wraz z naszym przewodniczącym Jerzym Grabowskim i radnymi poprzedniej 
kadencji, którzy przyczynili się do wprowadzenia tej karty. Myślę, że to są w sumie niewielkie 
kwoty, jakie miasto wydaje na tak szlachetny cel a byliśmy jednym z miast, które w czołówce 
wprowadziły Karty Wielkiej Rodziny w naszym kraju. Wielkie ukłony należą się państwu                        
z Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie także dziękuje dyrekcji, że pochylili się nad tymi 
sprawami a także wszystkim tym, którzy weszli w ten program, różnym instytucjom, 
przedsiębiorstwom, sklepom i innym tutaj jeszcze firmom wymienionym, którzy angażują się 
i chcą promować. Są to nieduże kwoty przy zakupie artykułów czy materiałów, ale jednak jest 
jakiś taki gest szlachetny także serdeczne dzięki. Myślę, że jak będzie więcej czasu                                      
to pochylimy się nad tym, żeby rozszerzyć czy też zastanowić się nad kolejnymi gestami                          
w kierunku rodzin wielodzietnych.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski podziękował dyrektor Iwonie Suska                            
za zreferowanie informacji. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział: „…chciałem wręcz przeciwnie powiedzieć, że 
informacja jest naprawdę bardzo szczegółowo przygotowana. Nie spodziewałem się aż takiej 
szczegółowości. Dziękuję pani dyrektor. Wyrażam szacunek i uznanie. W porównaniu z tym, 
co mieliśmy wcześniej to faktycznie nie było nic a tu mamy nawet poszczególne bilety                                
i godziny, które zostały zrefundowane przez miasto. Dziękuję bardzo, widzę, że program jest 
dobry, że w tym roku przybyło 44 nowe karty, więc nie wiem czy przybyło tyle rodzin czy po 
prostu ten program cieszy się popularnością i rodziny sobie przekazują, że warto taką kartę 
założyć. Myślę, że oby tak dalej, myślę, że również więcej przedsiębiorców przystąpi jeszcze 
do tej akcji zniżkowej, rabatowej. Wzrosło w zeszłym roku o pięć takich punktów udzielających 
zniżek. Myślę, że w tym roku będzie tych punktów jeszcze więcej. I z taka nadzieją na przyszły 
rok pozostawiam państwa.” 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – powiedział: „…ja myślę, że jakbyśmy na 
dzisiejszej sesji policzyli słowo dziękuję to naprawdę ono obfituje w te podziękowania i myślę, 
że to jest takie optymistyczne. Wracamy do dyskusji. Bardzo proszę. Czy ktoś chciałby zabrać 
głos? Nie widzę, dziękuję.” Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie informacji                         
z realizacji uchwały Nr 303/XXVIII/2012 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 czerwca 2012 roku 
w sprawie podjęcia działań zmierzających do poprawy warunków życia rodzin wielodzietnych 
zamieszkałych na terenie miasta Ostrołęki w 2015 roku. 
Głosowanie:  
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących – 0 
Informacja została przyjęta. 
12. Rozpatrzenie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2015 dla gminy M. Ostrołęka, 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Tadeusz Giers – 
przedstawił sprawozdanie Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej dotyczące oceny 
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zasobów pomocy społecznej na rok 2015 dla gminy M. Ostrołęka. Komisja Rodziny, Zdrowia 
i Polityki Społecznej pozytywnie rozpatrzała ocenę zasobów pomocy społecznej na rok 2015 
dla gminy M. Ostrołęka głosami 3 za, przy 1 wstrzymującym, przeciwnych nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Waldemar Popielarz – powiedział „Ja chciałbym zapytać o stan zatrudnienia 
pracowników socjalnych a konkretnie chodzi mi o ilość zatrudnienia, jeżeli chodzi o wymogi 
stawiane w ustawie, czy są spełnione, jeżeli chodzi o ilość zatrudnionych pracowników 
socjalnych. Jeszcze drugie pytanie. Często słyszy się o zjawisku wypalenia zawodowego wśród 
pracowników socjalnych i chciałbym się dowiedzieć czy ci pracownicy nasi mają zapewniony 
dostęp do wsparcia psychologicznego. Czy otrzymują taką pomoc”. 
Wiceprezydent Miasta Grzegorz Płocha – powiedział „…jeżeli chodzi o pracowników 
socjalnych to oczywiście spełniamy wymogi, jakie stawiają przepisy przed instytucjami. 
Pracownicy są zatrudnieni w MOPR. Są jeszcze zatrudnieni w DPS i w Korczakówce i też 
pragnę zapewnić, że spełniamy normy w tych placówkach, jeżeli chodzi o pracowników 
socjalnych”. 
Dyrektor MOPR El żbieta Mierzejewska-Nicewicz – powiedziała „…jeżeli chodzi o 
zatrudnienie w Ośrodku Pomocy Rodzinie mamy zatrudnionych 29 pracowników socjalnych. 
W tym momencie ustawa definiuje zatrudnienie 1 pracownik na 2000 ludności. Jeżeli chodzi o 
wsparcie psychologiczne to w ośrodku jest zatrudniony psycholog. W tym momencie przebywa 
na urlopie macierzyńskim, ale pracownicy mają możliwość korzystania z poradnictwa też w 
Ośrodku Interwencji Kryzysowej. Też jest bardzo wiele takich szkoleń miękkich dla 
pracowników socjalnych. Wiele szkoleń takich dotyczących sposobu prowadzenia sobie z 
trudnym klientem. Także pracownicy mogą korzystać z tych szkoleń. Jeżeli mają taką 
możliwość i chcą my tutaj udzielamy pracownikom wsparcie”. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział „…ja mam pytanie czy w związku z programem 
„Rodzina 500 plus” zmniejszy się nasz dotacja na MOPR w bieżącym roku i w latach 
następnych. Czy w ogóle są przewidywane jakieś zmiany. Jak wynika tutaj z tej analizy 
Ostrołęka jest właśnie tym miastem starzejącym się coraz bardziej. Zmniejsza się liczba 
mieszkańców, zwiększa się za to liczba osób starszych i niepełnosprawnych potrzebujących 
pomocy. Czy przewidujemy jakieś działania w tym kierunku. Czy przesuwamy pracowników 
w te działy, w których są bardziej potrzebni. Jak to wygląda w perspektywie lat w kwestiach 
finansowych”. 
Dyrektor MOPR El żbieta Mierzejewska-Nicewicz – powiedziała „Jeżeli chodzi o program 
500 plus, to, to są świadczenia, które nie są wliczane do dochodu w przypadku ustalenia 
świadczeń pomocy społecznej. W tym momencie wypłacamy prawie 3 mln zł takiej właśnie 
pomocy. Też w tym roku jest zaplanowana taka kwota. Natomiast może trochę zmniejszyć się 
ilość wypłacanych zasiłków celowych, bo jeżeli w rodzinie są przyznane świadczenia 500 plus 
to być może ta rodzina nie będzie korzystała z tych świadczeń. Pracownik socjalny rozeznaje 
te potrzeby. Jeżeli chodzi o zatrudnienie w usługach opiekuńczych to powoli, ale zwiększamy 
to zatrudnienie. Myślę, że w najbliższym czasie, w najbliższych latach usługi opiekuńcze trzeba 
będzie rozwijać, dlatego, że to jest chyba najbardziej efektywna forma pomocy w tym 
momencie. Oczywiście są jeszcze Domy Pomocy Społecznej funkcjonujące na terenie 
Ostrołęki, z których osoby wymagające takiej całodobowej opieki mogą skorzystać. Jest Dom 
Seniora, w którym mogą znaleźć opiekę osoby starsze”. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział „…ja jeszcze tylko dopytam jak wygląda sytuacja ze 
sprawdzaniem wydatkowania tych kwot przyznanych w programie „Rodzina 500 plus” bo 
słyszeliśmy, że w wielu miastach już są sprawdzane jakby te wydatkowania poszczególnych 
rodzin. Myślę, że pracownicy socjalni mają na uwadze te rodziny, które mogą w sposób 
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niewłaściwy wydatkować te kwoty. Czy jest plan zastępczy, że będą te świadczenia wydawane 
tym rodzinom w innej formie niż gotówka”.  
Dyrektor MOPR El żbieta Mierzejewska-Nicewicz – powiedziała „…jeżeli chodzi o program 
500 plus to w tym momencie złożono 3200 wniosków. Wydaliśmy już 2400 decyzji. 
Wydatkowano kwotę 1.700.000 zł. To są ogromne środki finansowe i też w ubiegłym tygodniu 
mieliśmy spotkanie z pracownikami socjalnymi i też była nasza troska żeby podczas wywiadów 
subtelnie sprawdzać, w jaki sposób te środki są wydatkowane. Pracownicy wiedzą, że może 
dojść do takiego marnotrawienia tych środków. W tym momencie są już wypłaty w kasie 
ośrodka, chociaż program 500 plus, jako formę wypłaty świadczenia przewiduje tutaj przelew 
bankowy lub wypłatę w formie przekazu pocztowego. Natomiast mamy już wypłaty w kasie 
do rąk pracownika socjalnego żeby zapobiegawczo uniknąć jakiś problemów”.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – powiedział „…korzystając z okazji, że 
pani dyrektor jest tutaj chciałbym pogratulować tego, co państwo i MOPR zrobił w sprawie 
programu rządowego 500 plus. Jest to taki sztandarowy program. Wydawało się jeszcze 
niedawno, że nie do zrealizowania i pod względem budżetowym i organizacyjnym. A okazuje 
się, że potrzebujący czy nasze dzieci i rodziny korzystają już z tego programu. Są już wypłaty, 
są już pieniądze. Bardzo dziękuje pani i pracownikom MOPRu, bo to wasza dyscyplina i wasze 
zaangażowanie doprowadziło do tego, że wszystko o czasie się odbyło”.  
Wiceprezydent Miasta Grzegorz Płocha – powiedział „…chciałem też powiedzieć, że 
staramy się też w trosce o dobro dzieci czuwać jak pani dyrektor to ujęła, subtelnie nad dobrem 
naszych dzieci żeby ta pomoc do nich jak najpewniej docierała i jak najlepiej była 
wykorzystywana w celi ich rozwoju. Natomiast chciałem jeszcze wspomnieć, może pochwalić, 
jeśli to tak zabrzmi, że w badaniu wydawanych decyzji wpływających wniosków programu 500 
plus Ostrołęka wypadła najlepiej”. 
Radna Magdalena Jaworowska – powiedziała „…ja również przyłączam się do podziękowań 
i cieszę się, że właśnie my jesteśmy w sprawach społecznych, jeśli są jakieś projekty to my, 
jako miasto Ostrołęka jesteśmy pierwsi i inne samorządy uczą się id nas”. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie ocenę zasobów 
pomocy społecznej na rok 2015 dla gminy M. Ostrołęka, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Ocena została przyjęta.  
 
13. Rozpatrzenie sprawozdania Straży Miejskiej Ostroł ęki z zakresu realizacji zadań 
ustawowych za rok 2015, 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Grażyna 
Sosnowska – powiedziała „…Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców w 
wyniku rozpatrzenia sprawozdania Straży Miejskiej z zakresu realizacji zadań ustawowych za 
rok 2015 wnioskuje głosami 6 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było o przedmiotowe 
przyjęcie sprawozdania.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radna Grażyna Sosnowska – powiedziała „…ja chciałam powiedzieć, że dyskusja na temat 
bezpieczeństwa w Ostrołęce dla mieszkańców i rady to oczywiście Straż Miejska. Chciałam 
powiedzieć, że myślę tego sprawozdania z resztą dobrze przygotowanego, bardzo 
profesjonalnie ze sporą liczbą różnych statystyk, chciałam powiedzieć, że na naszej komisji 
również sprawozdanie przedstawiała Komenda Straży Pożarnej i Komenda Policji i również 
był przedstawiciel Komisji Bezpieczeństwa. Ja osobiście jestem bardzo podbudowana 
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wszystkimi działaniami, ale i efektami tych organów, które wymieniłam. Ze statystyk policji 
wynika, że wszystkie zagrożenia dla mieszkańców są coraz mniejsze. Statystyki w 
pozytywnym sensie spadają, czyli coraz mniej jest różnego rodzaju wykroczeń i przestępstw. 
Jest to chyba bardzo optymistyczne, że te wszystkie gremia, o których przed chwilą mówiłam 
działają sprawnie i w mieście takie mam wrażenie jest coraz bezpieczniej, oczywiście patrząc 
na te wszystkie informacje, które zawarte były w tych sprawozdaniach. Dyskusja na naszej 
komisji sprowadzała się do tego, co zrobić, aby ewentualnie niektóre z tych wskaźników były 
jeszcze mniejsze żeby to bezpieczeństwo było coraz większe, coraz lepsze. W wyniku tej 
dyskusji pan komendant Straży Miejskiej wspólnie z zastępcą komendanta policji 
zasugerowali, że może miasto zechciałoby pokusić się o to żeby założyć monitoring na tych 
drogach wyjazdowych miasta, na których takiego monitoringu nie ma. Jak wynika z informacji 
pana komendanta ten system Red Light generalnie skutkował i przynosił naprawdę ogromne 
efekty. Mamy troszeczkę w policji problemów z przestępczością  i w związku z tym gdyby 
takie monitoringi były założone na tych wylotówkach to byłaby szansa łatwiej niektóre osoby, 
które pozostają w kolizji z prawem, lepszego ścigania. Natomiast pan komendant Straży 
Miejskiej był na wyjeździe w Olsztynie i oglądał bardzo ciekawy program, który został 
wdrożony w Olsztynie, który jest dosyć wprawdzie kosztowny, ale Olsztyn jest dużo większym  
miastem niż Ostrołęka, sugerował, że byłoby to zasadne żeby taki system wprowadzić w 
Ostrołęce. Gdybyście byli państwo zainteresowani to jest pan komendant, który mógłby 
ewentualnie powiedzieć parę słów jak ten system działa i jakie przynosi efekty”. 
Komendant Straży Miejskiej Piotr Li żewski – powiedział „…niestety w Ostrołęce również 
zdarzają się różnego rodzaju przestępstwa, kradzieże, włamania w związku z tym wniosek pani 
komendant policji uważam za jak najbardziej zasadny. Z pewnością łatwiej byłby z 
wykrywaniem przestępstw mając kamery na drogach wylotowych z miasta Ostrołęki. W tej 
chwili dobrze kamerowana jest zachodnia i północna cześć Ostrołęki, natomiast brakuje kamer 
na drogach do Łomży, Goworowa… a jak podejrzewa policja przestępcy, którzy chcą wyjechać 
z miasta poruszają się najczęściej tamtymi drogami. Co do Olsztyna, to mieliśmy wyjazd w celi 
obejrzenia systemu monitoringu w tym mieście. Tam rzeczywiści jest piękny system gdzie 
zamontowanych jest około 1600 kamer. Do tego stopnia jest rozbudowany Na każdy 
skrzyżowaniu są cztery kamery stałe i jedna kamera ruchoma, są kamery w autobusach. Ten 
system jest zarządzany przez Centrum Zarzadzania Ruchem. On również jest doprowadzony 
do Komendy Miejskiej Policji i do Straży Miejskiej. Trudno jest mówić o szczegółach tego 
systemu, ponieważ te spotkanie trwało wiele godzin. Natomiast organizujemy spotkanie na 
początku czerwca z firmą, która montowała ten system. Koordynatorem tego spotkania będzie 
pan Pawelczyk także państwu tą informację przekaże. Dobrze by było żeby państwo również 
zapoznali się i uczestniczyli w tym spotkaniu”. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział „…mam pytanie odnośnie treści samego 
sprawozdania. Chodzi mi o zwiększenie ilości interwencji. W 2014 roku było to około 8000. 
Teraz w 2015 mamy, blisko 12000 czyli o 4000 interwencji więcej. Poprosiłbym o powód 
zwiększenia takiej ilości interwencji. Czy jest taka potrzeba. Teraz jeszcze mam pytanie 
odnośnie ostatniej strony, wniosków. Tutaj mamy sześć takich podpunktów odnośnie 
wniosków, które pan komendant nam przedstawił. Może oprócz pierwszego, bo pierwszy jest 
taki dość ogólny. Mamy zwiększenie ilości etatów, później wyposażenie radiowozów w 
specjalne zestawy, szkolenie działań dotyczących monitoringu i rozważenie zakupu 
przenośnych kamer. Czy któreś z tych wniosków być może zostało zrealizowane, które będzie, 
a które trzeba będzie odłożyć na następne lata”. 
Komendant Straży Miejskiej Piotr Li żewski – powiedział „…oczywiście w roku 2015 
nastąpił wzrost interwencji i on był spowodowany wprowadzeniem systemu Red Light. To było 
ponad 3000 interwencji. W związku z tym ten wskaźnik się podniósł właśnie o tą ilość. 
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Natomiast, jeśli chodzi wnioski, które państwu przedstawiłem czy też kierunki naszych działań 
to rzecz oczywista, że każdy etat w Straży Miejskiej czy w policji jest bardzo przydatny. Im 
więcej strażników tym więcej patroli na terenie miasta. Natomiast, jeśli chodzi o szkolenia 
dotyczące pomocy przedmedycznej, to w trakcie pracy wychodzą różnego rodzaju zdarzenia, 
sytuacje, gdzie również mieliśmy sytuacje gdzie strażnicy miejscy ratowali życie. W związku 
z tym niewątpliwie te szkolenie z całym procesem, również zestawy do defibrylacji pierwszej 
pomocy niewątpliwie nam by się przydały. To nie jest duży koszt i myślę, że w ramach naszego 
budżetu uda nam się to kupić”. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział „…ja chciałbym się zapytać i zaapelować tutaj o 
większe zaangażowanie Straży Miejskiej w walkę z dopalaczami. Nie wiem czy to w ogóle 
ostatnio jest w jakiś sposób kontrolowane jak to się odbywa na terenie Ostrołęki. Ostatnio 
przeczytałem raport NIKu i z tego raportu wynika, że te dopalacze trochę się przeistoczyły i 
przeszły do podziemi. i trudnej są widoczne, ale są obecne. Są najbardziej obecne w szkołach. 
W ostrołęckich szkołach oczywiście również, więc myślę, że w tą stronę powinniśmy się 
skierować ze strażnikami miejskimi tym bardziej, że ten system Red Light chyba już nie będzie 
funkcjonował w ten sposób, więc może będzie więcej czasu na te zagadnienia. Z tego raportu 
NIKu wynika, że sprzedawane są te dopalacze w lombardach. Na terenie Ostrołęki sam 
zaobserwowałem  kolejne dwa nowe lombardy. Tych lombardów jest tak dużo, że aż się nie 
chce wierzyć, że społeczeństwo tak dużo tych pożyczek pod zastaw udziela. Czy kontrole tych 
lombardów są prowadzone i czy mogą być przeprowadzone przez strażników takie 
prewencyjne żeby zaobserwować, co w tych lokalach się odbywa. Tak samo podobna sytuacja 
jest z tymi grami hazardowymi. Też tych lokali powstaje dużo. Czasami na Facebooku uda mi 
się przeczytać jakieś takie prywatne zaproszenia, zachęcanie do nowo otwartych lokali 
całodobowych. Wiem, że takie rzeczy są i odbywają się i czy tutaj Straż Miejska nie ma pola 
do popisu żeby zainterweniować. Oczywiście tu podzielam te podpunkty a zwłaszcza te 
wyposażenie radiowozów w specjalne zestawy do udzielania pierwszej pomocy. Myślę, że to 
jest a przynajmniej wydawało mi się, że to jest norma i że mamy takie zestawy i że te szkolenia 
się odbywają, bo strażnicy miejscy są jakby najbliżej społeczeństwa, są stale obecni i mogą tej 
pomocy udzielać w pierwszej kolejności. Chciałbym także pochwalić ostatnio strażników 
miejskich, bo wydaje mi się, że cechuje ich jakby większa kultura osobista. Jakoś spotykam się 
ostatnio z samymi przychylnymi opiniami. Także naprawdę myślę, że ten społeczny odbiór 
strażników jest dużo lepszy niż w latach poprzednich. Myślę, że to bardzo dobry kierunek, co 
zawdzięczamy pewnie staraniom pana komendanta. Oby tak dalej, żeby te wizerunek był jak 
najlepszy”. 
Radny Ryszard Żukowski – powiedział „…ja też chciałem się przyłączyć do tych 
podziękowań. Myślę, że Straż Miejska zdaje sprawę jakby z ważności bytu w naszym mieście. 
Tutaj chciałem w sposób szczególny zwrócić uwagę na działania związane z oświatą, czy to 
program „Bezpieczna szkoła” czy zajęcia „Bezpieczeństwo dziecka” czy też działania 
prewencyjne związane z patronem szkolnym. To bardzo ważne zadanie i tutaj bardzo wyraźnie 
widać strażników. Za to serdecznie dziękuję. Myślę, że to ważna sprawa żeby nasi uczniowie, 
dzieci byli bezpieczni. Chciałem także tutaj dopowiedzieć o ważnej sprawie. Jesteśmy na 
sesjach, na różnych uroczystościach państwowych, religijnych, patriotycznych czy też 
narodowych i okazuje się, że zawsze są obecni pracownicy straży. Reprezentują godnie Urząd 
Miasta w poczcie sztandarowym. Ponadto doświadczyłem, że strażnicy reagują w sytuacjach, 
kiedy jest interwencja. To bardzo ważne, że to jest szybkie działanie. Także tu na ręce szefa 
firmy przekazuję podziękowania”. 
Radny Andrzej Rykowski – powiedział „…tutaj w kontekście pytania pana Kleczkowskiego 
rozumiem, że wzrosła liczba interwencji, ale chciałbym zapytać pana komendanta czy jest 
analiza tych interwencji, bo interwencji może być dużo, ale interesuje mnie np. czas dojazdu, 
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czas trwania interwencji i skuteczność, bo to jest jakby również miernikiem profesjonalizmu 
pracy Straży Miejskiej. Być może jest prowadzone. Również widzę za zasadne to, co 
powiedział pan komendant o potrzebie jakby wyposażenia Straż Miejską w defibrylator, który 
umożliwi profesjonalne udzielanie pierwszej pomocy przedlekarskiej. Mogę powiedzieć, że już 
kilkakrotnie pisałem sam o tym w kontekście opracowanego programu dotyczącego 
bezpieczeństwa przez pana Pawelczyka. Jakoś do dnia dzisiejszego nie znalazło uznania, że 
taka potrzeba istnieje, co dzisiaj potwierdził pan komendant. Uważam, że jest to zasadne i 
potrzebne. Ja wprawdzie pisałem o tym żeby było to w Urzędzie Miasta, bo tu też jest duża 
liczba petentów a nie ma takich znawców po prostu w tym przedmiocie dotyczącym udzielania 
pierwszej pomocy przedlekarskiej. Nie mniej jednak ten przyrząd zabezpiecza i ubezpiecza 
udzielającego pierwszą pomoc przed złym udzieleniem tej pomocy”. 
Radny Łukasz Kulik  – powiedział „Panie komendancie, to już jak pan odpowie na wszystkie 
pytania na koniec mam jeszcze tą jedną kwestię, bo radny Kleczkowski pytał o te cele a chodzi 
o rozważenie zakupu przenośnych klamer połączonych z czujnikiem ruchu. Czy mógłby pan 
rozwinąć to. Co wy chcecie z tym robić”. 
Komendant Straży Miejskiej Piotr Li żewski – powiedział „…może odpowiem najpierw na 
pytanie pana radnego Kurpiewskiego. Oczywiście tymi sprawami zajmiemy się. Jesteśmy w 
kontakcie z policją. Głównie to polega na wymianie informacji. Na pytanie pana Andrzeja 
Rykowskiego chciałem odpowiedzieć, że podejmujemy wszelkiego rodzaju interwencje. W 
sytuacji, kiedy nakłada się kilka interwencji i wymagają one natychmiastowej interwencji, 
przekazujemy taką informację do Komendy Miejskiej Policji. W sprawach, które nie wymagają 
nagłych interwencji to oczywiście realizujemy je sami. Odpowiadając na pytanie pana radnego 
Kulika dotyczące zakupu kamery to czasami zdarzają się sytuacje, że mieszkańcy nie tylko 
miasta, ale i gmin ościennych wywożą różnego rodzaju śmieci, nieczystości do okolicznych 
lasów. Ja wiem, że jedna z naszych jednostek posiada taka kameę przenośną, to jest 
zamaskowana kamera i ona też głównie służy do wykrywania tych osób, które wyrzucają 
śmieci. Intencją jest to żeby posiadać taką kamerę, bo tworzą się wysypiska śmieci, więc byśmy 
mogli ją tak zamontować”.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – powiedział „…ja tylko jeszcze raz 
podziękuje panu i całej formacji za pracę, która pełni te trudne obowiązki. A w tym podpunkcie, 
jeśli chodzi o zwiększenie zatrudnienia to namawiałbym już nie pierwszy raz żeby jednak panie 
się pokazały w tej formacji. Ja myślę, że ci łamiący prawo być może sami zaczną się zgłaszać 
do was”.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie sprawozdanie 
Straży Miejskiej Ostrołęki z zakresu realizacji zadań ustawowych za rok 2015, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Sprawozdanie zostało przyjęte.  
 
14. Przyjęcie sprawozdania z działalności Prezydenta Miasta Ostrołęki za okres  
od 1 kwietnia do 30 kwietnia 2016 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Ryszard Żukowski – powiedział „Ja chciałem tutaj serdecznie podziękować, bo 
zauważyłem tutaj z Wydziału Dróg, które sprawy wykonane i jestem za tym żeby informacja 
w naszym mieście była bardzo szeroka, …? że pojawiają się nowe tabliczki z nazwami ulic czy 
też różnego rodzaju znaki. To bardzo ważna informacja, żeby właśnie na każdej ulicy z jednej 
czy drugiej strony było wyraziście napisane, że tutaj znajduje się taka ulica albo też ważne przy 
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wjeździe do miasta żeby były umieszczone również wskazania gdzie znajdują się ważne 
instytucje. Jeszcze jedno zapytanie. Zauważyłem, że pan prezydent zwrócił się z prośbą do pani 
minister Anny Zalewskiej o objęcie patronatem honorowym konferencję „Innowacyjna szkoła 
naprzeciw wyzwaniom współczesności. Jestem ciekawy, kiedy będzie ta konferencja, bo jestem 
zainteresowany bardzo”. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie sprawozdanie z 
działalności Prezydenta Miasta Ostrołęki za okres od 1 kwietnia do 30 kwietnia 2016 roku. 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Sprawozdanie zostało przyjęte.  
 
15. Informacja o złożonych interpelacjach i odpowiedziach udzielonych przez Prezydenta 
Miasta. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poinformował, że nie wpłynęły żadne 
interpelacje. 
 
16. Oświadczenia radnych. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zapytał czy ktoś chciałby coś oświadczyć.  
Radny Adam Kurpiewski – powiedział „…ja chciałbym tutaj podziękować za 
zorganizowanie tej pięknej wycieczki do Wilna, w której było mi dane uczestniczyć. Chciałby 
zachęcić następnym razem większą liczbę radnych do uczestnictwa w takim patriotycznym 
wyjeździe. Przy okazji pragnę podziękować radnemu Henrykowi Gutowi, radnemu Ryszardowi 
Żukowskiemu i przewodniczącemu Jerzemu Grabowskiemu i oczywiście panu prezydentowi, 
że do finansował ten wyjazd. Wyjazd był naprawdę udany i bardzo pouczający. Wiele nowych 
rzeczy się dowiedziałem o polskości na terenie Wilna i tego jak kultywowana jest tam tradycja. 
To jest naprawdę wzruszające i bardzo podniosłe. Mam nadzieję, że będą tego typu wyjazdy 
kontynuowane w przyszłości. Deklaruję swoją obecność”. 
Radny Piotr Wierzba – powiedział „…ja też chciałem osobiście podziękować za to, że 
mogłem tak właśnie przeżywać to. Jestem pod wrażeniem tego wyjazdu i tego patriotyzmu. 
Cieszę się, że mogłem w tak zacnym towarzystwie jechać”. 
Radny Henryk Gut – powiedział „…chciałem też podzielić się z państwem informacją, że 17 
maja uczestniczyliśmy, grupa radnych i przedstawiciele szkół ostrołęckich w sympozjum 
organizowanym na Katolickim Uniwersytecie Lubelskim nt. migracji ludności. Były tam 
ukazane przez profesorów zarówno z Polski jak Stanów Zjednoczonych przyczyny i skutki tej 
migracji, która dzisiaj ma miejsce, szczególnie w Europie. Były fantastyczne wykłady o tym, 
jakie zagrożenia może przynieść obca nam cywilizacja islamska. To już widzimy w 
komunikatach, bo można czytać o tym, że na terenie Niemiec jest około 500 islamistów, którzy 
są zaangażowani i związani z Państwem Islamskim. Chciałem powiedzieć, że na YouTube 
można wysłuchać ewentualnie tych prelekcji jak również można obejrzeć i wysłuchać na 
YouTube występ zespołu Wilenka, którego doświadczyliśmy. Było to kilka godzin. To była 
rzeczywiście wielka uczta duchowa”. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poinformował, że odbył się Półmaraton 
Kurpiowski i tutaj ukłony dla naszych dwóch radnych, którzy wystartowali i osiągnęli bardzo 
dobre rezultaty reprezentując nasze miasto. To był Michał Skowroński i Adam Kurpiewski. 
Także podziękowania za udział dla dyrektora MZOSTiIT Roberta Juchniewicza.  
 
17. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki. 
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Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poinformował o festynie 4 czerwca 
(sobota) Ułani i samorządowcy dzieciom. Jest to związane z okazji Dnia Dziecka oraz, że 4 i 5 
czerwca są zawody kawaleryjskie Stowarzyszenia 5 Pułku Ułanów Zasławskich na plaży. 
Pierwszego dnia w sobotę między 12 a 15 będą występy dzieci i młodzieży z rożnych osiedli a 
później zawody kawaleryjskie. Poinformował także o konferencji nt. Praca, jako element 
społecznej adaptacji osób skazanych”, która odbędzie się 31 maja w OCK o godz. 13.00. 
Zaprosił na festyn na Osiedlu Stacja, który odbędzie się 12 czerwca 2016 roku.  
Radny Andrzej Rykowski – Zaprosił w imieniu Osiedla Łazek i Stare Miasto na festyn 
rodzinny, który odbędzie się 28 maja od godz. 10.00 – Karczma Ostoja.  
Radny Dariusz Bralski – zaprosił w imieniu OSM i PSS SPOŁEM 5 czerwca 2016 roku do 
Parku Miejskiego, gdzie od 13.00 odbędą się IV Ostrołęckie Spotkania Spółdzielcze i 110 
rocznica obchodów SPOŁEM ostrołęckiego.  
Radny Norbert Dawidczyk – zaprosił w Boże Ciało (czwartek) na II Koncert Uwielbienia 
organizowany przez grupę modlitewną w Ostrołęce i Urząd Miasta pod patronatem prezydenta 
miasta. To będzie koncert w godzinach od 18.30 do 22.00. Gwiazda koncertu będzie chór 
Trzecia Godzina Dnia. To jest jeden z najsłynniejszych chórów gospel w Polsce.  
Radny Ryszard Żukowski – zaprosił w imieniu pana prezydenta i przewodniczącego na 
koncert „Śpiewajmy św. Janowi Pawłowi II” patronowi naszego miasta, który odbędzie się 9 
czerwca o godz.11.00  w OCK. Tam także podsumujemy V Miejski Konkurs Historyczny 
poświęcony jubileuszowi 1050 rocznicy Chrztu Polski.  
 
18. Zakończenie obrad XXVI sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski zakończył obrady XXVI sesji Rady Miasta 
Ostrołęki. 
Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 12.00. 
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